



ခုန်အဲန်ယုန်-ကညီဒီကလုန်စာဖိုင်ကရ၊
လီၢ်ခါၣ်သး
ကီၢ်သူလုၤ

www.knuhq.org

ခုန်အဲန်ယုန်-ကညီဒီကလုန်စာဖိုင်ကရ၊ အလံာ်ဟ့ၣ်ယုၢ်
ဆူကညီဒီကလုန်ပၤကီၢ်သုးအမုၢ်နံၤ ပဲၤထီၣ် (၃၃) ဝီတဝီ

နံၤသီ - ဆံးမုၢ်လါထီၣ် (၇)သီ, ၂၇၆၃ နံၣ်
လါစဲးပတုၤဘၢၣ် (၉)သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်

တနံၤအံၤ မ့ၢ်ဝဲဒၣ် ခုန်အဲန်ယုန်-ကညီဒီကလုန်စာဖိုင်ကရ၊ ကညီဒီကလုန် ပၤကီၢ်သုး (Karen National Police Force) မုၢ်နံၤပဲၤထီၣ်(၃၃)အနံၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲမုၢ်နံၤအံၤ ပဆၢဂုၤဆၢဝါဘၣ် ကညီဒီကလုန် ပၤကီၢ်သုး ခိၣ်နါသိၣ်န့ၣ် ဒီးပုၤဘၣ်မူဘၣ်ခါခဲလၢၣ် လၢကအိၣ်ပဲၤဒီး တၢ်အိၣ်ဆူၣ် အိၣ်ချ့, တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါ ဒီး တၢ်ပၢ်ဆၢ အသးသဟီၣ် အလၢအပဲၤန့ၣ်လီၤ. မုၢ်နံၤအံၤ မ့ၢ်မုၢ်တနံၤလၢ အလီၢ်အိၣ်ဝဲ လၢပကဘၣ် ဟ်ပနီၣ်, ဟ်ကဲဒီးမၤလၢကပီၤအီၤ လၢကညီကလုန်တၢ်ပၢ်ဆၢတၢ်ဂဲၤလိာ် အတၢ်စံၣ်စိၤတဲၤစိၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ကညီဒီကလုန် ပၤကီၢ်သုး အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤ လၢထံဖိကီၢ်ဖိကမျၢၢ်တဖၣ် အတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘါအဂီၢ် ဒီးလၢသဲစး တၢ်ဒိၣ်စိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး, ကညီဒီကလုန်ပၤကီၢ်သုးအံၤ အိၣ်ဒီးမူဒါဖးဒိၣ်လၢကမၤလၢပဲၤဝဲကညီဒီကလုန်အတၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီၤ ဒီးကညီကလုန်အထံရှၢၢ်ကီၢ်သးတၢ်ပညိၣ်ကွၢ်စိခိဖျိလၢဟ်ဖိုင်မၤသကိးတၢ်ဒီးထံဖိကီၢ်ဖိကမျၢၢ်တဖၣ် ဘူးဘူးတၢ်တံၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီဒီကလုန်ပၤကီၢ်သုး အံၤ လၢထံဖိကီၢ်ဖိကမျၢၢ် အတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘါဒီး သဲစးအတၢ်ဒိၣ်စိ အဂီၢ် အလီၢ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ထံဖိကီၢ်ဖိကမျၢၢ်တဖၣ် အတၢ်ပၣ်ယုၢ်ပၣ်ဂီၢ်ဒီးအတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤကညီ ဒီကလုန်ပၤကီၢ်သုး ဒ်သိး အတၢ်မၤဖျါထီၣ် သဲစးအတၢ်ဒိၣ်စိတၢ်ဖဲးတၢ်မၤကန့ၢ်အဂီၢ် ထံဖိကီၢ်ဖိ ကမျၢၢ် ကဘၣ်ဟံးန့ၢ်စၢၤမူဒါ လၢတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘါလၢအသနၢၣ်ဒၣ်ဝဲန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လၢအရူဒိၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ် လီၤ. လၢတၢ်အံၤအဂီၢ် ထံဖိကီၢ်ဖိကမျၢၢ်အတၢ်နၢ်န့ၢ်ဒီး တၢ်ဟ်ဂံၢ်ဟ်ဘါ ကညီဒီကလုန်ပၤကီၢ်သုး န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်အိၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်နၢ်န့ၢ် မ့ၢ်တအိၣ်ဘၣ်န့ၣ် တၢ်ဟ်ဖိုင်မၤသကိးတၢ် အိၣ်ထီၣ်ဝဲ တသ့ဘၣ် ဒီးသဲစးတၢ်ဒိၣ်စိ ဒီးထံဖိကီၢ်ဖိကမျၢၢ် အတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘါစ့ၢ်ကိး တၢ်အုၣ်ကီၤသးအိၣ်ထီၣ်ဝဲ တသ့စ့ၢ်ကိးဘၣ်.

၆ ခုအုပ်စု-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရ၊ ဒီကရဲး(၁၀) ဘျီတဘျီ တံာ်စံာ်ညိာ်တံာ် အိာ်ဝဲ အသိး, လီာ်ခါာ်သး ထီဘိကမံးတံာ် ကရ၊ကရိသျှာ်ထီာ်အိာ် ၆ ၁၉၉၁ နံာ် လါစးပတုာ်ဘာ် (၉) သီ အနံးန့ာ်လီာ်. **ကညီဒီကလုာ်ပာ်ကီာ်သုး** တဖာ် ကဘာ်ပာ်သျှာ်ပာ်သးဝဲဒာ်လါအတံာ်ဖံးတံာ်မာ်အပူာ် ကဘာ်ပာ်ကီာ်ဒီး ပာ်လုာ်ပာ်ပူာ် လီာ်ကဝီာ်ထံဖိကီာ်ဖိကမျာ် အလုာ်လါထူသနူတံာ်ဆဲးတံာ်လါတဖာ်န့ာ် မုာ်တံာ် လါအကါဒိာ်နီာ်နီာ်, ဒ်သိးကဒီးန့ာ်ဘာ် ထံဖိကီာ်ဖိကမျာ် အတံာ်နာ်န့ာ်, တံာ်ဆိာ်ထွဲမာ်စာ်အဂီာ် တံာ်မာ်တံာ်မာ်အပူာ် တံာ်ပာ်ဖိုင်မာ်သကိးတံာ်ဒီးထံဖိကီာ်ဖိကမျာ်န့ာ် မုာ်တံာ်လါအလီာ်အိာ်ဝဲဒာ်န့ာ်လီာ်. ခုအုပ်စု-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရ၊, ပာ်ကဝီာ်ပူာ် သဲစးတံာ်ဒိာ်စိ ဒီးလီာ်ကဝီာ် ထံဖိကီာ်ဖိကမျာ် အတံာ်ဘိာ်တံာ်ဘာ် အဂီာ်န့ာ် တံာ်ပာ်ဖိုင်မာ်သကိးတံာ်ဒီး ပုာ်သျှာ်စာ်သးဘိာ်တဖာ် ဒ်သိးတံာ်ကဒီးန့ာ်ဘာ် တံာ်ဂံာ်တံာ်ဘာ်ဒီး တံာ်ဆိာ်ထွဲမာ်စာ်အဂီာ်န့ာ် မုာ်တံာ်လါအကါဒိာ်ဝဲန့ာ်လီာ်. လါပတံာ်ဖံးတံာ်မာ်အပူာ် တံာ်ကဘာ်မာ်ဂုာ်ထီာ် တံာ်ပာ်ဖိုင်မာ်သကိးတံာ်ဒီး ပုာ်သျှာ်စာ်သးဘိာ်တဖာ်, တကတီာ်ပီ မာ်ဂုာ်ထီာ် စုာ်ကိး **ကညီဒီကလုာ်ပာ်ကီာ်သုး** တဖာ် အကံာ်အစိ, တံာ်သျှာ်ညါနံာ်ပာ် ဒီးတံာ်သုတံာ်ဘာ်တဖာ် ထီဘိန့ာ်လီာ်.

တံာ်သျှာ်ထီာ် **ကညီဒီကလုာ်ပာ်ကီာ်သုး** အတံာ်ပညိာ်ကွာ်စိ အတံာ်ဂုာ်ခိာ်သျှာ် အဂါတမံးန့ာ် မုာ်တံာ် မာ်လါပုာ် ခုအုပ်စု-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရ၊ ဒီးကညီကလုာ် အထံဂုာ်ကီာ်သဲး တံာ်ပညိာ် ကွာ်စိ တံာ်ဖံးတံာ်မာ်သျှာ်တဖာ် လါအသနာ်ဒဲးန့ာ်လီာ်. လါတံာ်အံးအဂီာ်, **ကညီဒီကလုာ်ပာ်ကီာ် သုး** ကဘာ်မာ်သျှာ်ညါနံာ်ပာ် အသးလါ ခုအုပ်စု ယူာ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရ၊ အကွီာ်မုာ် ဒီးကွီာ်ထံ သဲစး, ဒီးသဲစး အဂါအဂါတဖာ် ယုာ်ဒီး သဲစး, ဘာ်ကွီာ်ဂုာ်ဝီ တံာ်မာ်အကျဲတဖာ် ဂုာ်ဂုာ်န့ာ်လီာ်. လါန့ာ် အမဲာ်ညါ, တံာ်သျှာ်ညါနံာ်ပာ် ခုအုပ်စု-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရ၊ သဲစးတံာ်ဘျာ်ခိာ်သျှာ် ဒီးကညီ ကလုာ်အထံဂုာ်ကီာ်သဲး တံာ်ပညိာ်ကွာ်စိ လါတံာ်ဂဲလီာ်သျှာ်ထီာ် ဖဲာ်ဒဲးဒိာ်ခိာ်မိာ်ကရုာ်စံာ်ကီာ်စာ်ဖိုင် တံာ်ဘိာ်တံာ်ဘာ်သနူ ဒီးတံာ်မာ်ကျဲတဖာ်စုာ်ကိး အလီာ်အိာ်လါ ကညီဒီကလုာ်ပာ်ကီာ်သုး ခိာ်နာ် အဒိာ် အထီတဖာ် ကဘာ်ယုထံာ်သျှာ်ညါ ဒီးဟ့ာ်ခိဟ့ာ်နီာ်လီာ်စုာ်ကိးအီာ်ဆူ ခိာ်နာ်ပုာ်မာ်သကိးတံာ်တဖာ် တဆိဘာ်တဆိန့ာ်လီာ်.

၆ ခုအုပ်စု-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရ၊ ပာ်လီာ်ကျဲသနူတံာ်ဖံးတံာ်မာ်ဒီး ကညီဒီကလုာ် အထံဂုာ်ကီာ်သဲးတံာ်ပညိာ်ကွာ်စိအိာ်ဝဲအသိး, ဒ်မူဒါတံာ်မာ်ကျဲအိာ်ဝဲအသိး မ် **ကညီဒီကလုာ် ပာ်ကီာ် သုး** ကဂဲလီာ်သကိးတံာ်ဒီး ခုအုပ်စု-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရ၊ ဒီးထံဖိကီာ်ဖိကမျာ်တဖာ် လါ တံာ်ဒိတဒါ, တံာ်မာ်စုာ်လီာ် ဒီး တံာ်ပံးန့ာ်ဂုာ်ဝီ ပုာ်လါ ဂဲလီာ်ဒုးအိာ်ထီာ် တံာ်တဘိာ်တဘာ် ဒီးတံာ် ဘာ်ယိာ်ဘာ်ဘျီလါ ထံဖိကီာ်ဖိကမျာ်တဖာ်အဂီာ် ဒီးဂဲလီာ်အီာ်တုာ်လါ ထံဖိကီာ်ဖိကမျာ်တဖာ် အတံာ်နာ်န့ာ် ဒီးပာ်ဂံာ်ပာ်ဘာ်ဝဲ **ကညီဒီကလုာ် ပာ်ကီာ်သုး** အံး သုဝဲဒာ် လါလါပုာ်ပုာ်တစုန့ာ် မုာ် ခုအုပ်စု-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရ၊ အတံာ်မုာ်လါ ဒီးတံာ်ဆါဂုာ်ဆါဝါဘာ် ကညီဒီကလုာ်ပာ်ကီာ် ခိာ်နာ်သိာ်န့ာ်, တံာ်ပာ်ဆါခိာ်နာ်ပုာ်မာ်သကိးတံာ် ယုာ်ဒီးထံဖိကီာ်ဖိကမျာ်ခဲလါာ် ၆ **ကညီဒီကလုာ် ပာ်ကီာ်** မုာ်နံးဆါကုာ်အလီာ်(၃၃)ဝီတဝီအနံးအံးန့ာ်လီာ်.

ခုအုပ်စု-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရ၊
လီာ်ခါာ်သး